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P R O T O K Ó Ł 

Z ZEBRANIA WIEJSKIEGO 

MIESZKAŃCÓW SOŁECTWA NIEMCZ 

 5 marca 2015 r. 
 

Zebranie zaplanowano na czwartek 5 marca 2015 r. na godzinę 17.00 w szkole Podstawowej 

w Niemczu – ul. Bydgoska 35. Zebranie odbyło się w II terminie, tj. o godz. 17.30 z uwagi na 

brak dostatecznej frekwencji 10% uprawnionych do głosowania mieszkańców– zgodnie ze 

statutem Sołectwa.  
 

W oczekiwaniu na II termin za zgodą zebranych mieszkańców pani Sekretarz Gminy Maria 

Domańska przedstawiła mieszkańcom niektóre sprawy organizacyjne i bieżące gminy mające 

związek z sołectwem Niemcz. 

1. Poinformowano mieszkańców o tym, że Gmina Osielsko otrzymała dofinansowanie na 

realizację projektu pn. „Opracowanie Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Osielsko”. 

Celem takich działań jest między innymi  redukcja emisji gazów cieplarnianych,  a także 

zwiększenie udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych oraz zwiększenie 

efektywności energetycznej. Pani Maria Domańska zwróciła się z prośbą o wypełnienie  

i przekazanie specjalnie przygotowanej ankiety. Uzyskane informacje pozwolą jak najlepiej 

rozpoznać i zdiagnozować potrzeby i możliwości Gminy w zakresie modernizacji źródeł 

ciepła oraz termomodernizacji budynków. Wypełnioną ankietę należy złożyć w Urzędzie 

Gminy Osielsko lub przesłać pocztą na adres: Urząd Gminy Osielsko, ul. Szosa Gdańska 

55A, 86-031 Osielsko lub przesłać drogą elektroniczną na adres: pgn@pgksa.pl w terminie do 

15 marca 2015 roku.   

2. Urząd Gminy Osielsko poprzez uczestnictwo programie szkoleniowym „e – administracja” 

realizowanym ze środków Unii Europejskiej w ramach EFS przygotowuje się do obsługi 

obywateli za pośrednictwem ePUAP – będą na ePUAP zamieszczone karty usług i formularze 

części spraw załatwianych w Urzędzie, a ponadto będzie można w Urzędzie Gminy Osielsko 

potwierdzić „profil zaufany”, który jest  bezpłatną metodą uwierzytelnienia obywateli  

w systemach e-administracji (m.in.  ePUAP, CEIDG, ZUS). Dzięki profilowi zaufanemu 

obywatele  mogą załatwiać sprawy administracyjne drogą elektroniczną, bez konieczności 

wychodzenia z domu, 24 godziny na dobę, z dowolnego miejsca.  

3. Przypomniano, że mieszkańcy naszej gminy mają możliwość uzyskiwania wiadomości np.  

o: ważnych wydarzeniach takich jak zebranie wiejskie, zagrożeniach pogodowych, awariach, 

czy imprezach kulturalnych na telefon komórkowy za pomocą sms. W tym celu należy się 

zarejestrować w bezpłatnym systemie informacji wysyłając odpowiedni kod rejestrujący. 

Szczegółowe informacje można uzyskać bezpośrednio na miejscu u pracownika urzędu 

gminy Justyny Ściesińskiej, w urzędzie gminy lub na stronie www.osielsko.pl.  

4. Pani Domańska przekazała również informacje od dyrektor GOSiR pani Żanetty 

Kaźmierczak o uruchomieniu kompleksu sportowego Orlik. Boisko będzie otwarte do 

zmierzchu. W zależności od warunków atmosferycznych zostaną uruchomione sanitariaty. 

Boisko będzie czynne również w weekendy. 

 

 

http://www.epuap.gov.pl/
http://www.firma.gov.pl/
http://www.zus.pl/
http://www.osielsko.pl/
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Pani sołtys otworzyła zebranie w II terminie oraz powitała przybyłych  gości. 

 

Obecni na zebraniu: 

Sekretarz Gminy – pani Maria Domańska, 

Radny Gminy : pan Andrzej Różański 

Radna Gminy: pani Beata Polasik 

Radny Powiatowy: pan Piotr Kozłowski 

Sołtys i Radna Gminy: pani Krystyna Lachowska 

Mieszkańcy – wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

 

Przedstawiono następujący porządek zebrania: 

1.Otwarcie zebrania, stwierdzenie quorum.  

2.Wybór przewodniczącego zebrania wyborczego. 

3. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej.  

4. Wybór Sołtysa i członków Rady Sołeckiej:  

    1) wybór komisji skrutacyjnej,  

    2) przyjmowanie zgłoszeń kandydatów,  

    3) przygotowanie kart do głosowania,  

    4) przeprowadzenie wyborów tajnych sołtysa,  

    5) przeprowadzenie wyborów tajnych rady sołeckiej,  

    6) ogłoszenie wyników wyborów, sporządzenie protokołów  

        i ogłoszenie wyników wyborów.  

5. Sprawy bieżące, wnioski i zapytania. 

Zaproponowano, aby w przerwach związanych z przygotowywaniem kart do głosowania 

omawiać różne sprawy i wnioski. Mieszkańcy wyrazili zgodę.  

 

Przebieg zebrania. 

 

Ad. 2. Pani sołtys Krystyna Lachowska na przewodniczącego zebrania wyborczego 

zaproponowała pana Benedykta Leszczyńskiego. Mieszkańcy przyjęli kandydaturę 

jednogłośnie. 

Ad. 3. Pani Lachowska odczytała sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej w 

kadencji trwającej od 07.02.2011 do 05.03.2015. W trakcie trwania kadencji odbyło się 36 

posiedzeń Rady Sołeckiej i 12 zebrań wiejskich. Pani sołtys starała się pomagać mieszkańcom 

w różnych sytuacjach codziennych. Interesowała się budowa dróg, konserwacja rowów 

melioracyjnych. Organizowała wyjazdy na wystawy rolnicze i ogniska integracyjne. Brała 

udział w szkoleniach dla sołtysów, dożynkach i innych uroczystościach. Rada Sołecka 

składała regularnie wnioski do budżetu. Współdziałała w realizacji funduszu sołeckiego. Na 

koniec pani Lachowska podziękowała Radzie Sołeckiej, radnym gminy, radnym 

powiatowym, szkole, Kołu Gospodyń Wiejskich, urzędowi gminy i innym osobom za 

współpracę. 

Pan Benedykt Leszczyński podziękował pani sołtys za sprawozdanie i jej dotychczasową 

pracę dla sołectwa. 

Ad. 4. Mieszkańcy wybrali następujący skład komisji skrutacyjnej wyborów Sołtysa i Rady 

Sołeckiej: 
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1. Dorota Urban 

2. Beata Polasik 

3. Piotr Kozłowski, w głosowaniu jawnym (za – 88, wstrzymało się – 2, przeciw - 0 ). 

Komisja skrutacyjna wybrała spośród siebie na przewodniczącego pana Piotra Kozłowskiego. 

Następnie przewodniczący zebrania poprosił o zgłoszenia kandydatów na sołtysa. Pani Ewa 

Rakowska zgłosiła kandydaturę pani Krystyny Lachowskiej. Nie zgłaszano więcej kandydatur 

w związku z czym, pani Małgorzata Gęsikowska zawnioskowała o zamknięcie listy. 

Głosowało: za – 86, wstrzymało się – 3, przeciw – 3. Pani Krystyna Lachowska 

zaprezentowała swoje plany związane z przyszłym pełnieniem funkcji sołtysa. Ma zamiar w 

dalszym ciągu planować poprawę jakości dróg, dążyć do powstania nowej świetlicy, zabiegać 

o rozwój ścieżek rowerowych i terenów rekreacyjnych. 

Przystąpiono do ustalenia liczby członków Rady Sołeckiej. Pan Andrzej Różański 

zaproponował, aby członków Rady Sołeckiej było 7. Głosowano następująco: za – 88, 

wstrzymało się – 2, przeciw – 0. Zgłoszono następujących kandydatów na członków Rady 

Sołeckiej: 

1. Ewa Augustyniak, zgłoszona przez p. Lachowską 

2. Małgorzata Gęsikowska, zgłoszona przez p. Różańskiego 

3. Roman Lachowski, zgłoszony przez p. Różyckiego 

4. Tomasz Bakuła, zgłoszony przez p. Augustyniak 

5. Czesław Żołnierczyk, zgłoszony przez p. Alichniewicz 

6. Karolina Królikowska, zgłoszona przez p. Kęsik 

7. Zygmunt Pacholczyk, zgłoszony przez p. Bonek 

8. Henryk Pińkowski, zgłoszony przez p. Lachowskiego 

9. Ewa Pekowska, zgłoszona przez p. Koszowską 

Nie zgłoszono więcej kandydatów, w związku z czym pan Lech Mikulski zaproponował 

zamknięcie listy. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

W pierwszej kolejności przeprowadzono wybory Sołtysa. Po zliczeniu głosów, 

przewodniczący komisji skrutacyjnej pan Piotr Kozłowski odczytał wynik wyborów. 

Sołtysem została pani Krystyna Lachowska uzyskując 64 głosy za, 13 przeciw i 5 

wstrzymujących się.  

Przed głosowaniem na członków Rady Sołeckiej odbyła się krótka prezentacja kandydatów. 

Każdy z kandydatów się przedstawił zwracając uwagę na swoją działalność społeczną oraz 

zawodową. Następnie przystąpiono do przeprowadzenia głosowania na członków Rady 

Sołeckiej. Do głosowania przystąpiło 76 osób. Komisja skrutacyjna stwierdziła, że na 

członków Rady Sołeckiej zostali wybrani: 

1. Tomasz Bakuła, uzyskując 62 głosy 

2. Ewa Augustyniak, uzyskując 50 głosów 

3. Małgorzata Gęsikowska, uzyskując 49 głosów 

4. Zygmunt Pacholczyk, uzyskując 47 głosów 

5. Karolina Królikowska, uzyskując 43 głosy 

6. Ewa Pekowska, uzyskując 41 głosów 

7. Henryk Pińkowski, uzyskując 39 głosów 
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Ad. 5. W przerwach związanych z przygotowywaniem kart do głosowania, liczeniem głosów 

oraz po przeprowadzonych wyborach zgłaszano następujące sprawy bieżące, wnioski i 

zapytania: 

1. Krystyna Lachowska poinformowała o szkoleniu z zakresu gospodarki odpadami 

komunalnymi, które odbędzie się w GOK w Osielsku 18 marca oraz o programie 

„Żyjmy z pasją” realizowanego w świetlicy wiejskiej w Niemczu. 

Pani sekretarz Maria Domańska zachęcała mieszkańców do udziału w w/w szkoleniu z 

uwagi na cenne informacje jakie można uzyskać na temat nowoczesnego 

zagospodarowania odpadów zielonych. 

2. Karolina Królikowska zwróciła uwagę na sprawę przejścia dla pieszych przy szkole. 

Uważa, że niezbędna jest w tym miejscu sygnalizacja świetlna. To bardzo 

poprawiłoby bezpieczeństwo dzieci przechodzących w tym miejscu do szkoły. 

Odpowiedzi udzielił pan Piotr Kozłowski jako radny powiatowy (ul. Bydgoska jest 

droga powiatową). W 2015 roku nie będzie to jeszcze możliwe do zrealizowania, ale 

trwają starania i konsultacje aby wykonać taki projekt i zrealizować go w 2016 roku. 

3. Karolina Królikowska prosi o rozpatrzenie możliwości korzystania ze świetlicy 

wiejskiej przez osoby prywatne (wypożyczanie, wynajmowanie). Kiedyś było to 

możliwe, ale ze względu na skargi okolicznych mieszkańców obecnie Gminny 

Ośrodek Kultury nie wynajmuje sali świetlicy wiejskiej. Pani Królikowska twierdzi, 

że hałas nie był aż tak uciążliwy, a wynajmujące osoby były zobowiązane do 

posprzątania po sobie i zachowania nie naruszającego spokoju. 

Pan Leszczyński poinformował o zaplanowanej rozmowie z dyrektorem GOK, panem 

Manuszewskim odnośnie udostępniania sal i świetlic, która odbędzie się  

w najbliższym czasie podczas posiedzenia Komisji Rady Gminy. 

4. Czesław Żołnierczyk zgłosił, że przy ul. Bydgoskiej 11 w nieoświetlonym miejscu 

znajduje się hydrant. Stwarza to zagrożenie dla przechodniów. 

5. Norbert Łysiak zgłosił potrzebę wyrównania drogi do osiedla Arkadia – ul. Elizy 

Orzeszkowej. 

6. Marian Rakowski podkreślił w swojej wypowiedzi w sprawie budowy skate parku, że 

inwestycja została „zablokowana” przez zebranie wiejskie, a nie przez mieszkańców 

okolicy jak to przedstawiła w swoim sprawozdaniu sołtys. Zarzuca także brak uchwał 

w protokołach Rady Sołeckiej z zebrań oraz błąd w statucie sołectwa w §7.  

Odpowiedzi udzielili pan Leszczyński i pani Domańska. Została powołana komisja 

statutowa, która zajmuje się przeglądem i uporządkowaniem statutów. Jeżeli chodzi o 

uchwały, w przypadku kiedy nie wynika to z odrębnych przepisów, uchwały mogą 

być zawarte w treści protokołu. Nie ma wówczas potrzeby tworzenia odrębnego 

dokumentu. 

7. Bakuła Tomasz wypowiedział się także w kwestii dostępności świetlicy, popierając 

wniosek Pani Królikowskiej. Obawia się, że nie uzyska zgody na organizację koncertu 

Niemcz Fest, który w ubiegłym roku z powodzeniem zorganizował. 

8. Andrzej Różański wypowiedział się w sprawie wykorzystania środków unijnych przez 

gminę Osielsko. Uważa, że można się ubiegać o nie z Funduszu Integracji w zakresie 

utworzenia Centrów Integracji Wsi. Zaproponowano wójtowi utworzenie takiego  
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w Osielsku i w Niemczu. W skład takiego centrum wchodziłaby świetlica, amfiteatr i 

być może inne obiekty. Głosowano w sprawie wniosku o utworzenie Centrum 

Integracji następująco: za – większość obecnych, wstrzymało się 5 osób, przeciw – 1 

osoba. 

9. Lech Mikulski poruszył kwestię bezpieczeństwa na ulicy Smukalskiej. Uważa, że przy 

ulicy powinien być chodnik dla pieszych. Według pana Mikulskiego nieuzasadnione 

jest zamontowanie progów zwalniających na ulicy Mickiewicza, gdzie nie ma zbyt 

wielu mieszkańców.  

10. Pan Kotlarz poprosił o informację w sprawie ul. Kossaka, czy będą wykonywane 

jakieś prace odnośnie budowy ulicy. Pan Leszczyński wyjaśnił, że w toku jest już 

wykonanie projektu na odwodnienie i budowę. Budowa (wykonanie) nie jest 

przewidziana na 2015 rok. Pani sekretarz poinformowała, ze jest już zawarta umowa 

na wykonanie projektu, który ma być gotowy w lipcu.  

11. Hanna Giersz zapytała o oświetlenie ul. Kossaka. Przewodniczący Rady Gminy 

wyjaśnił, ze oświetlenie obecnie jest wykonywane kompleksowo przy budowie drogi. 

12. Pan Deptuła poprosił o wyjaśnienie jakie kryteria są brane pod uwagę przy ustalaniu 

kolejności budowy dróg? Wiesława Ździebko dopowiedziała, że jako długoletnia 

mieszkanka ul. Kościuszki jeszcze nie doczekała się remontu tej ulicy. Natomiast inne 

ulice gdzie powstają nowe domy są budowane po zaledwie kilku latach. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił że zadania inwestycyjne, w tym budowa dróg 

są ujmowane w budżecie na podstawie wniosków, a projekt budżetu jest 

przedstawiany i głosowany na zebraniach wiejskich. Innym kryterium jest objęcie 

planem zagospodarowania przestrzennego oraz obecność wodociągu i kanalizacji. 

Sebastian Kociński zaznaczył, że budowa dróg powinna się odbywać w oparciu  

o strategię. Pan Kociński podkreślił także, że gminie jako bogatej w zasoby brakuje 

chęci do starania się o środki unijne. Brakuje ukierunkowania i dynamiki w 

działaniach. Pani Maria Domańska wyjaśniła, że gmina składa wnioski o środki 

unijne, jednak w części programów (np. PROW) bierze się pod uwagę wskaźniki takie 

jak stopa bezrobocia, czy dochód podatkowy na mieszkańca i to sytuuje naszą gminę 

na końcu „kolejki”. Np. Nasz wniosek o środki na adaptację pomieszczeń dla Gminnej 

Biblioteki w Osielsku jest na ostatnim miejscu nie dlatego, że wniosek był zły,  

a z powodu właśnie ww. wskaźników. Poinformowała, że listy rozpatrzonych 

wniosków są na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego i każdy może 

sprawdzić wg jakich kryteriów były oceniane. Dla gmin, które już dużo osiągnęły, 

kryteria oceny w PROW nie sprzyjają możliwościom pozyskiwania środków. 

Przypomniała, iż w przeszłości gmina pozyskała duże środki na budowę dróg  

(w Niemczu i Osielsku), a uzasadnieniem wniosku był wówczas rozwój 

przedsiębiorczości. Pani Domańska zwróciła uwagę, że środki unijne są na 

wyrównanie szans dla obszarów zaniedbanych. Obecnie gmina liczy na możliwości 

pozyskania środków w ramach ZIT, w przypadku Niemcza między innymi na projekt 

ścieżek rowerowych połączony z budowaniem zbiorników retencyjnych.  

Pani Małgorzata Gęsikowska, była Wicemarszałek Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego,  potwierdziła, że kryteria pozyskiwania środków unijnych naprawdę są 
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trudne. Zwróciła uwagę, że istnieje możliwość realizacji zadań poprzez inicjatywę 

lokalną.  

13. Andrzej Różański zgłosił wniosek o udział przedstawicieli Rady Sołeckiej w 

odbiorach planowanych remontów dróg. Wynik głosowania: za – większość 

zebranych, wstrzymało się – 3, przeciw – 0. 

14. Pan Kowalski zgłosił problem niewykonanego odwodnienia ul. Borówkowej, 

niebezpiecznego przejazdu w okolicy przedszkola „Tęczowa Kraina”, zaniedbanego 

zagajnika, oraz naprawy urządzeń na placu zabaw. 

15. Szymon Dela stwierdził że na zebraniach wciąż poruszane są te same problemy, w 

związku z czym zawnioskował o przejrzystość wykorzystywania środków 

budżetowych i priorytetyzację inwestycji.  

 

Ogłoszono zakończenie zebrania. 

 

 

 


